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Algus 16.00 

Lõpp 17.55 

 

Istungit juhatas: Tõrva Vallavolikogu esimees Maido Ruusmann, protokollis vallasekretär Signe 

Kiin 

 

Võtsid osa volikogu liikmed: Heli Holm, Allan Ilisson, Ülle Juht, Karl Kirt, Virgo Kosemets, 

Ilmar Kõverik, Arnold Looga, Hardo Lust, Enn Mihailov, Harry Mägi, Romet Piller, Rein 

Reinsalu, Maido Ruusmann, Ahti Saar, Tarmo Tamm, Giia Timpson, Marge Udras, Indrek 

Valner, Tiiu Vips, Kalle Vister 

 

Puudus: Eero Viisu. 

 

Istungist võtsid kutsututena osa: vallavanem Helen Elias, abivallavanem Lauri Drubinš, 

abivallavanem Aivar Uibu, vallavalitsuse liige/finantsjuht Maire Appo, vallavalitsuse 

liige/vallamajanduse osakonna juhataja Tõnu Jaansalu, maakorraldusspetsialist Arvo Kargu, 

vallasekretär Signe Kiin, keskkonnaspetsialist Terje Tomson, SA Valgamaa Arenguagentuur 

juhataja Anneli Kattai. 

  

Volikogu esimees avas istungi ja palus esitada ettepanekud seoses väljasaadetud istungi 

päevakorraga. 

 

Istungi juhataja pani päevakorra hääletusele. 

 

Otsustati: 20- poolthäälega kinnitada istungi päevakord: 

 

 

Päevakord: 

1. Valga maakonna arengustrateegia 2035+ heakskiitmine 

2. Valga maakonna arengustrateegia 2035+ tegevuskava aastateks 2023–2027 

heakskiitmine 

3. Tõrva valla 2022. a majandusaasta aruande kinnitamine 

4. Maamaksumäärade kehtestamine 

5. Hooldustöötajate ja abihooldustöötajate kulude tasumise piirmäära kehtestamine 

6. Tõrva Vallavolikogu 19.12.2017 määruse nr 25 „Tõrva valla põhimäärus” muutmine I 

lugemine 

7. Detailplaneeringukohaste rajatiste väljaehitamise ja väljaehitamisega seotud kulude 

kandmise ja kokkuleppimise kord 

8. Tõrva valla koolieelsetesse lasteasutustesse laste vastuvõtu ja sealt väljaarvamise kord 

9. Tõrva Kooli põhimäärus 
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10. Tõrva Vallavolikogu 14.01.2020 määruse nr 1 „Tõrva Gümnaasiumi põhimäärus“ 

muutmine 

11. Tõrva Vallavolikogu 20.03.2018 määruse nr 15 „Tõrva Lasteaed Mõmmik 

põhimäärus“ muutmine 

12. Vallavanema informatsioon 

 

 

1. Valga maakonna arengustrateegia 2035+ heakskiitmine 

Ettekandja: SA Valgamaa Arenguagentuur juhataja Anneli Kattai 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna Anneli Kattaile. 

 

Ettekanne on lisatud protokollile. 

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat. 

 

Küsimused: 

 

K.Kirt: Valgamaal on kolm eripalgelist piirkonda, kui keeruline oli ühtset suunda leida? 

A.Kattai: maakonna erinäolised kultuurid teevad meist erilise maakonna. Meil on palju ühiseid 

tegevusi erinevates valdkondades, erinevad piirkonnad on sobitatud. 

H.Holm: ühistranspordi koha pealt on Tõrva kehvas olukorras. Milline on üldine vaade. 

A.Kattai: ma pole ilmselt kõige õigem inimene sellele küsimusele vastama. Ühistranspordiga 

tegeleb Valgamaa Ühistranspordikeskus, rahastus tuleb riigilt. 

M.Ruusmann: liinid, mis on maakondade vahel, on kommertsliinid ja seal on oluline teenuse 

kasutamine ja selle hind. 

A.Looga: seiremõõdikutes on kirjas nagu meie eesmärk oleks olla 50% kehvem kui Eesti 

keskmine. 

A.Kattai: me püüdsime olla realistlikud, ei olnud strateegia koostamise käigus näha, et oleks 

tulemas kusagilt taolist arenguhüpet. 

M.Ruusmann: kestliku kahanemise tingimustes me ei saa panna eesmärki saada võrdseks Eesti 

keskmisega. Tegemist on maakonna arengustrateegiaga ja peame lähtuma olemasolevatest 

oludest. 

K.Vister: järgmine aasta on kultuuri mitmekesisuse aasta. Siis on võimalik meie piirkonnal 

ressurrsse juurde saada. 

T.Tamm: maakonnastrateegia ei puuduta tuuleparke ega päikeseparke.  

A.Kattai: need teemad on omavalitsuste pädevuses. Saame maakonna arengustrateegias öelda, et 

toetame alternatiivenergia kasutuselevõttu. 

K.Kirt: kultuuri- ja sporditegijate järelkasvu tagamist ei ole käsitletud. 

A.Kattai: oleme läbi aastate pidanud läbirääkimisi koostöös kutsekooliga kõrghariduse 

maakonda toomiseks. 

A.Looga: miks seiremõõdikutes ei ole kusagil mainitud meditsiini? 

A.Kattai: mida me saaksime meditsiinis mõõta? Vastava ettepaneku oleks pidanud tegema 

avalikustamise ajal, siis oleksime saanud seda kaaluda. Oleme valinud sellised mõõdikud, mille 

mõõtmine annab meile tulemust. Koostame praegu Valgamaa tervise ja heaolu strateegiat. Seal 

kogutud andmete põhjal võin väita, et Valgamaa inimeste tervislik olukord on üks Eesti 

halvimaid. Covid on seda süvendanud.  

M.Ruusmann: maakonna arengustrateegiat saab vajadusel täiendada igal aastal. 

  

Otsustati: võtta vastu Tõrva Vallavolikogu määrus nr 8 „Valga maakonna arengustrateegia 

2035+ heakskiitmine“. 

Määrus võeti vastu avaliku hääletamise teel - poolt 20, vastu -, erapooletuid -. 
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2. Valga maakonna arengustrateegia 2035+ tegevuskava aastateks 2023–2027 

heakskiitmine 

Ettekandja: SA Valgamaa Arenguagentuur juhataja Anneli Kattai 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna Anneli Kattaile. 

 

Tegevuskava uuendatakse vastavalt vajadusele iga-aastaselt. Neli eesmärki ja iga eesmärgi all on 

tegevussuunad. 

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat. 

 

Küsimused: 

 

A.Looga: Tõrva valda ei mainita tegevussuundade all kusagil. 

A.Kattai: esimesed punktid on laiemalt kirjeldatud, kuhu alla sobivad kõik haridusasutused 

maakonnas.  

 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 26 „Valga maakonna arengustrateegia 2035+ tegevuskava 

aastateks 2023–2027 heakskiitmine“.  

Otsus võeti vastu avaliku hääletamise teel – poolt 20, vastu -, erapooletuid-.  

 

 

3. Tõrva valla 2022. a majandusaasta aruande kinnitamine 

Ettekandja: finantsjuht Maire Appo 

Kaasettekandja: revisjonikomisjoni esimees Harry Mägi 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna finantsjuhile. 

 

Maire Appo: tegemist on konsolideeritud aruandega. Elimineeritud on Tõrva valla ja 

tütarettevõtete omavahelised kanded. Majandusaasta aruanne on auditeeritud 

raamatupidamisaruande osa. Konsolideeritud bilansimaht oli 31.12.2022 seisuga 26 845 000.   

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat. 

 

Küsimused: 

 

V.Kosemets: majandus-eelarve komisjonis oli teema, et tütarettevõtete majandusaasta aruanded 

pannakse üles, ei ole neid näinud. 

M.Appo: OÜ Tõrva Veejõud majandusaasta aruanne kinnitati eelmisel nädalal, AS Tõrva 

Tervisekeskus majandusaasta aruanne on kinnitamisel. 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna revisjonikomisjoni esimehele.  

 

Harry Mägi: - komisjon tutvus 2022. a. majandusaasta aruandega ja teeb ettepaneku kinnitada 

Tõrva valla 2022. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruanne. 

 

Istungi juhataja tänas kaasettekandjat. 

 

Küsimusi ei esitatud. 

 

Otsustati: võtta vastu otsus nr 27 „Tõrva valla 2022. a majandusaasta aruande kinnitamine“.  

Otsus võeti vastu avaliku hääletamise teel – poolt 20, vastu -, erapooletuid -.  
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4. Maamaksumäärade kehtestamine 

Ettekandja: maakorraldusspetsialist Arvo Kargu 

Kaasettekandja: majandus-eelarve komisjoni esimees Eero Viisu 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna maakorraldusspetsialistile. 

 

Arvo Kargu: eelmisel aastal viis Maa-amet läbi uue maa korralise hindamise katastriüksuste 

kaupa. Volikogu pädevuses on kehtestada maamaksumäärad. Meie valla territooriumil maa hind 

tõusis 1,5-40 korda. Maamaks järgmisel aastal ei tohi tõusta üle 10% selle aasta määrast. 

Rahandusministeerium on omavalitsustel soovitanud maksimummäärad kehtestada. Seda on 

mujalpool ka tehtud.  

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat. 

 

Küsimused 

V.Kosemets: kas see maksumäär kehtib ainult järgmise aasta? 

A.Kargu: volikogul on õigus iga aasta 1.juuliks üle vaadata. 

K.Kirt: kas igal aastal tõuseb maamaks 10%? 

A.Kargu: kuni 10% võib tõusta neil, kellel on rohkem põllumaad.  

M.Ruusmann: sügishooajal on tulemas riigikogus debatt 10% maamaksu tõusu piirangu 

kaotamiseks. 

K.Kirt: kas võiks järgmisel aastal kaaluda tõusu ära jätmist? 

A.Kargu: järgmisel aastal võib üle vaadata. Kui ei ole 1.juuliks uusi määrasid kehtestatud, jäävad 

vanad kehtima. 

A.Looga: kui talunikul on 20 ha põllumaad, kui palju temal maamaks tõuseb. 

A.Kargu: sel aastal maksis 66 eurot maamaksu, järgmisel aastal 66+6.6 eurot.  

 

Otsustati: võtta vastu Tõrva Vallavolikogu määrus nr 9 „Maamaksumäärade kehtestamine“. 

Määrus võeti vastu avaliku hääletamise teel - poolt 17, vastu 1, erapooletuid 2. 

 

 

5. Hooldustöötajate ja abihooldustöötajate kulude tasumise piirmäära kehtestamine 

Ettekandja: finantsjuht Maire Appo 

Kaasettekandja: sotsiaalkomisjoni esimees Tiiu Vips 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna finantsjuhile. 

 

Maire Appo: 14. juunil toimus arutelu, millest võtsid osa omavalitsuste, rahandusministeeriumi 

ja sotsiaalkindlustusameti esindajad. Seal selgus, et raha, mis on omavalitsustele 

hooldusreformiks määratud, on lõplik ja juurde midagi ei anta. Tõrva Vallavolikogu kehtestas 

hoolduskulude piirmääraks 600 eurot. Aluseks võtsime hooldekodude esitatud keskmise määra. 

Ettepanek on alandada määra 500 euroni. Poole aasta osas oleks sellega 30 000 euro võrra 

väiksem miinus.  

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat. 

 

Küsimused: 

 

K.Kirt: peame sellegipoolest leidma eelarvesse juurde ca 50 000, kust see võetakse? 

M.Appo: peame vaatama üle eelarve, tulud ja võib-olla osaliselt reservfondist. 

K.Kirt: kui palju on järgmisel aastal vaja juurde leida? 

M.Appo: üle 100 000. 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna sotsiaalkomisjoni esimehele.  
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Tiiu Vips: kahetsusväärne, et pidime seda teemat uuesti arutama. Komisjoni ettepanek on selle 

eelarveaasta lõpuni kehtestada piirmääraks 500 eurot ja järgmisel aastal uuesti üle vaadata. 

 

Istungi juhataja tänas kaasettekandjat. 

 

K.Kirt: kas inimesed on 600.-eurose piirmääraga juba arvestanud, kas on tulnud ka inimestelt 

pahameelt, et piirmäära alandatakse? 

M.Appo: inimesed on küsinud küll infot, otseselt pahameelt ei ole minuni jõudnud.  

A.Looga: kas me saime raha ja kulutasime selle ette ära? 

T.Vips: reform jõustub 1.juulist. 

M.Appo: eelarvet koostame oktoobris, sel ajal me ei teadnud, kui palju inimesi on meil 

hooldekodudes. Hooldekodude kohatasud tõusid 1.jaanuarist ja ka 1.juulist. Meil oli arvestatud 

üldhooldusteenusele vallaeelarves 200 000.- Kohatasud tõusid, lapselastel kadus kohustus 

vanavanemate eest maksta, valla kohustused sellega kasvasid. 

 

Otsustati: võtta vastu Tõrva Vallavolikogu määrus nr 10 „Hooldustöötajate ja 

abihooldustöötajate kulude tasumise piirmäära kehtestamine“. 

Määrus võeti vastu avaliku hääletamise teel - poolt 19, vastu 1, erapooletuid -. 

 

 

6. Tõrva Vallavolikogu 19.12.2017 määruse nr 25 „Tõrva valla põhimäärus” muutmine I 

lugemine 

Ettekandja: volikogu esimees Maido Ruusmann 

 

M.Ruusmann: muutmine puudutab volikogu toimumise aega. Seni toimus volikogu istung 

üldjuhul kuu kolmandal teisipäeval. Ettepanek, et volikogu istung toimukis kuu kolmandal 

neljapäeval. 

 

Küsimused 

K.Kirt: vallavanema info punktis võiks olla lubatud 3 küsimust. Eelarve menetlemisel peaks 

tulema kõigilt komisjonidelt sisend peale I lugemist. 

M.Ruusmann: tegemist on eelnõu I lugemisega, kõigil on võimalik teha ettepanekuid. 

 

Otsustati:  

6.1. lugeda „Tõrva Vallavolikogu 19.12.2017 määruse nr 25 „Tõrva valla põhimäärus” 

muutmine“ I lugemine lõppenuks; 

6.2. ettepanekute esitamise tähtaeg on 1. august 2023. 

 

 

7. Detailplaneeringukohaste rajatiste väljaehitamise ja väljaehitamisega seotud kulude 

kandmise ja kokkuleppimise kord 

Ettekandja: keskkonnaspetsialist Terje Tomson 

Kaasettekandja: planeeringu-vallavara komisoni esimees Hardo Lust 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna keskkonnaspetsialistile. 

 

Terje Tomson: planeerimisseaduse kohaselt peavad kohaliku omavalitsuse üksused kehtestama 

korra detailplaneeringu koostamisest huvitatud isikute võrdse kohtlemise ning rajatiste 

väljaehitamiseks kantavate kulude ja planeeringuga kavandatu omavahelise proportsionaalsuse 

tagamiseks. 

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat. 
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Küsimusi ei olnud. 

 

Istungi juhataja andis kaasettekandeks sõna planeeringu-vallavara komisoni esimehele.  

 

Hardo Lust: ei ole midagi lisada. 

 

Istungi juhataja tänas kaasettekandjat. 

 

Otsustati: võtta vastu määrus nr 11 „Detailplaneeringukohaste rajatiste väljaehitamise ja 

väljaehitamisega seotud kulude kandmise ja kokkuleppimise kord“.  

Määrus võeti vastu avaliku hääletamise teel – poolt 20, vastu -, erapooletuid -.  

 

 

8. Tõrva valla koolieelsetesse lasteasutustesse laste vastuvõtu ja sealt väljaarvamise kord 

Ettekandja: abivallavanem Lauri Drubinš 

Kaasettekandja: haridus- ja kultuurikomisjoni esimees Indrek Valner 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna abivallavanemale. 

 

Lauri Drubinš: eelnõuga soovime ühtlustada Tõrva vallas lasteaeda vastuvõtu ja väljaarvamise 

korra. Soovime muuta asjaajamise digitaalseks. Avaldused esitatakse Tõrva valla kodulehe 

kaudu. Oleme täpsustanud ka lapsevanema vastutuse lasteaia koha kasutamisel. Uue 

võimalusena on sisse toodud osaajaline lasteaiakoht. 

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat.  

 

Küsimused 

T.Tamm: kuidas toimub osaajaline koha kasutamine? 

L.Drubinš: osaaeg tähendab seda, et üks koht jaotatakse kahe lapse vahel, lapsevanemate ja 

direktori kokkuleppe alusel. 

R.Piller: kas veebikeskkonnana kasutatakse Arno programmi? 

L.Drubinš: Arno kasutamine on kulukas. Saame kasutada valla kodulehte. Selle puudus on, et 

SmartID-d ei saa kasutada. 

A.Looga: miks me seda SmartID-d siis ei kasuta? 

L.Drubinš: süsteem ei võimalda. 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna haridus- ja kultuurikomisjoni esimehele.  

 

Indrek Valner: ei ole midagi lisada. 

 

Otsustati: võtta vastu määrus nr 12 „Tõrva valla koolieelsetesse lasteasutustesse laste vastuvõtu 

ja sealt väljaarvamise kord“.  

Määrus võeti vastu avaliku hääletamise teel – poolt 20, vastu -, erapooletuid -.  

 

 

9. Tõrva Kooli põhimäärus 

Ettekandja: abivallavanem Lauri Drubinš 

Kaasettekandja: haridus- ja kultuurikomisjoni esimees Indrek Valner 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks abivallavanemale. 

 

Lauri Drubinš: 1.septembril alustab uus kool Tõrva Kool. Selleks on vaja kehtestada põhimäärus.  
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Istungi juhataja tänas ettekandjat. 

 

Küsimused 

R.Piller: kuidas põhimäärust uuendati? 

L.Drubinš: vaatasime Riidaja Põhikooli põhimäärust ja ka ümerkaudsete koolide põhimäärusi. 

V.Kosemets: segaseks on jäänud koolide juhtide alluvus.  

L.Drubinš: meil on kaks kooli ja neil on üks juht. Õppekohtades olevad õppejuhid alluvad Tõrva 

Kooli direktorile. 

K.Kirt: täpsustan, et meil ei ole uut kooli. 

T.Vips: kui palju oli töötajaid, kes ei leidnud muutuste tulemusena enam rakendust? 

L.Drubinš: paljud õpetajad olid erinevates koolides ja väikeste koormustega. 32 isikut said 

koondamisteated.  

K.Kirt: kuidas on kavas korraldada õppenõukogu ja õpilasesinduse tööd? 

L.Drubinš: on võimalik kasutada erinevaid tehnoloogilisi vahendeid. Koolijuht paneb paika, 

kuidas tööd korraldatakse. Igast õppekohast kindlasti kaasatakse õpilased õpilasesinduse töösse. 

T.Tamm: kas tänased koolijuhid on koondatud või on lihtsalt kokku lepitud, et jätkab teisel 

kohal? 

L.Drubinš: direktorite ametikohad on koondatud. Õppekohtadesse jäävad juhtivõpetajad. 

R.Piller: kas põhimäärust on arutatud ka koolide hoolekogudes? 

L.Drubinš: on arutatud kõigis hoolekogudes. 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna haridus- ja kultuurikomisjoni esimehele.  

 

Indrek Valner: - ei ole midagi lisada. 

 

Küsimusi ei olnud. 

 

Otsustati: võtta vastu määrus nr 13 „Tõrva Kooli põhimäärus“.  

Määrus võeti vastu avaliku hääletamise teel – poolt 17, vastu 1, erapooletuid 2.  

 

 

10. Tõrva Vallavolikogu 14.01.2020 määruse nr 1 „Tõrva Gümnaasiumi põhimäärus“ 

muutmine 

Ettekandja: abivallavanem Lauri Drubinš 

Kaasettekandja: haridus- ja kultuurikomisjoni esimees Indrek Valner 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks abivallavanemale. 

 

Lauri Drubinš: seoses sellega, et Tõrva Gümnaasiumis on võimalus õpilaskodu kasutamiseks on 

ettepanek vastavad punktid põhimäärusesse sisse viia. 

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat. 

 

Küsimused 

 

A.Looga: kas õpilaskodu asukoht ei peaks olema ära toodud? 

L.Drubinš: kooli asukoht on olemas põhimääruses, õpilaskodu asub kooli juures. 

A.Looga: õpilaskodu aadress võiks olla fikseeritud, näiteks Otepääl on eraldi hooned. 

V.Kosemets: õpilaskodu ei kuulu Tõrva Gümnaasiumile. Õpilaskodu ruumid on Tõrva Veejõu 

kasutuses. Üürilepingus on kirjas, et õpilaskodu ruumide kasutamiseks sõlmitakse eraldi lisa. 

Seda pole olemas. Kuidas sai kool anda infot, et koolil on õpilaskodu? 

L. Drubinš: oleme teavitanud, et õpilaskodu võimalus on olemas. Kool ei ole jõudnud veel 

koostada õpilaskodu kodukorda.  

T.Tamm: õpilaskodu on gümnaasiumi astme õpilastele, põhikooli lapsed ei saa. 
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Kuidas on tagatud vastutus laste eest? 

L.Drubinš: vastutus on eelkõige lapsevanemal. Meie poolt on kodukord, kus on kirjas õigused ja 

kohustused.  

K.Kirt: hetkel pole kolmepoolset lepingut VM OÜ, kooli ja Tõrva Veejõu vahel olemas? 

L.Drubinš: üürilepingu lisa on sõlmimisel.  

R.Piller: meil pole dokumentatsiooni täna, et meil on õpilaskodu. 

L.Drubinš: reklaami on tehtud nii, et meil on õpilaskodu. 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna haridus- ja kultuurikomisjoni esimehele.  

 

Indrek Valner: ei ole midagi lisada. 

 

Otsustati: võtta vastu määrus nr 14 „Tõrva Vallavolikogu 14.01.2020 määruse nr 1 „Tõrva 

Gümnaasiumi põhimäärus“ muutmine“.  

Määrus võeti vastu avaliku hääletamise teel – poolt 15, vastu 3, erapooletuid 2.  

 

 

11. Tõrva Vallavolikogu 20.03.2018 määruse nr 15 „Tõrva Lasteaed Mõmmik põhimäärus“ 

muutmine 

Ettekandja: abivallavanem Lauri Drubinš 

Kaasettekandja: haridus- ja kultuurikomisjoni esimees Indrek Valner 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna abivallavanemale. 

 

Lauri Drubinš: seoses lasteaia Tõrvalill ja Ritsu Lasteaed-Algkooli lasteaia osa liitmisega Tõrva 

Lasteaiaga Mõmmik, tuleb teha muudatused Tõrva Lasteaed Mõmmik põhimääruses. 

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat. 

 

Küsimused: 

 

K.Kirt: kas juhtimise osas oli kaalumisel ka juhtide sisekonkurss? 

L.Drubinš: ei olnud kaalumisel. 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna haridus- ja kultuurikomisjoni esimehele.  

 

Indrek Valner: ei ole midagi lisada. 

 

Otsustati: võtta vastu määrus nr 15 „Tõrva Vallavolikogu 20.03.2018 määruse nr 15 „Tõrva 

Lasteaed Mõmmik põhimäärus“ muutmine“.  

Määrus võeti vastu avaliku hääletamise teel – poolt 20, vastu -, erapooletuid -.  

 

Ilmar Kõverik lahkus volikogu istungilt 17.44. 

 

 

12. Vallavanema informatsioon 

Ettekandja: vallavanem Helen Elias 

 

Istungi juhataja andis ettekandeks sõna vallavanemale. 

 

Helen Elias: olen edastanud informatsiooni kirjalikult. Vallavalitsus toimetab kõrtsihoone 

ümberehituse projektiga. Tõrva Gümnaasiumi B-korpuse rekonstrueerimise hankel tulid 

pakkumused suuremad, kui olime eeldanud. Läheme välja uue hankega. Saime pikendust 
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rahastajalt. Tervisekeskuse ehitustööd on plaanipärased. Vanamõisa elamupiirkonna tehnilise 

taristu ehitustööd algavad. Tõrva Gümnaasiumi ja Tõrva Kooli direktor alustab tööd 1. juuulist. 

Korraldasime tänuürituse koolide töötajatele, keda haridusasutuste ümberkorraldamine puudutas. 

Tõrva Gümnaasiumi toitlustushange on lõppenud, parima pakkumise tegi P. Dussmann Eesti 

OÜ. Laulu- ja tantsupeol on meilt osalemas neli kollektiivi. Mulgi pidu läks korda, oli 1 100 

külastajat. Kinomajas toimuvad remonttööd. Tõrva Avatud Noortekeskuse juhatajana alustas 

tööd Triin Jõgisuu.  

 

Istungi juhataja tänas ettekandjat. 

 

Küsimused: 

 

K.Kirt: KEK-is olev korvpalliväljak on halvas seisus. Ka noortekeskuse skate-park on suletud. 

Kas on plaan need lähiajal korrastada? 

H.Elias: skate-parki on viimastel päevadel lõhutud. Eelmisel aastal saime seda remontida. 

Kutsusime vastava firma parki üle vaatama ja kavas on teha vajalikud tööd, et oleks võimalik 

sõita. Korvpalliväljaku peame ka üle vaatama. 

A.Looga: Patküla 10 linna pinnaseveed voolasid naabri tiiki. Kas see teema on üleval? 

T.Jaansalu: omanik täidab tiiki, tal on õigus seda teha. Patküla tänava sadevesi sinna tõepoolest 

jookseb. Omanik elab Soomes, augustis tuleb, siis vaatame, mis teha annaks. 

T.Tamm: Helme asulast on pöördutud teemaga, et seoses Helme töökodade aktiivse tegevusega 

kihutavad Karja tänaval masinad. Teine teema on see, et pühade ajal ei olnud omavalitsuse 

hoonetel – haigla hoonel ja Tartu 20 hoonel, lippe heisatud. 

H.Elias: tänan tähelepanu juhtimast. Vaatame need asjad üle. 

K.Kirt: kuidas on planeeritud Tõrva Gümnaasiumi rekonstrueerimise remonttööd? Kas need tööd 

tehakse nüüd järgmise aasta suvel? 

H.Elias: projekti pikenduse saime kuni 31.08.2023. Uuel aastal plaanis alustada välisfassaadi 

töödega, mis otseselt ei sega õppetööd. 

T.Tamm: gümnaasiumiastmes on õpilaste välja langemine väga suur. Midagi on seal lahti. 

R.Piller: tunnustus uuele vallavanemale, et vallavanema info on ette saadetud. 

 

Otsustati: võtta esitatud informatsioon teadmiseks.  

 

Istungi juhataja kuulutas istungi lõppenuks.  

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)                                         (allkirjastatud digitaalselt) 

 

Maido Ruusmann                                                       Signe Kiin 

volikogu esimees                                                        protokollija 

 


